Managing Director

Community Technology Learning/Telecentre Support Network

The increased emphasis on skills, abilities and networks in the Digital Age has led many people to champion the use of information and communications technologies (ICTs) in Development.  If you’re already a champion for ICTs in Development and you’re looking for a larger challenge with a global profile.

The Managing Director of the CTCL/Telecentre Support Network will be based at the International Development Research Centre (IDRC) in Ottawa, Canada.  It has been initially underwritten with a major contribution from the Microsoft Corporation. The network will provide a locally-driven, internationally connected telecentre support network consisting of three tiers: local telecentres, regional support networks, and a global support centre.
This new position will develop a worldwide not-for-profit “start-up” within the ICT4D program area at IDRC.  The successful candidate will have solid, practical field experience with telecentres along with compelling leadership, management and communications skills.  You’ll be able to work with existing and new regional telecentre groups in the regions along with building a worldwide Support Network service on the Internet.

If you’re passionate about overcoming the “digital divides” and have the requisite skills and experiences please contact us at:

Director, Human Resources

International Development Research Centre

250 Albert St.

Ottawa, Canada

Click here for the job description

For more information on Telecentres: 

IDRC Acacia’s Programming
An annotated list of key on-line sources focussing focus on telecentres
Links to websites related to telecentres
Telecentre Network Western Australia 

Community and School based Telecentres in Zimbabwe 

The Association for Progressive Communications 

The Commonwealth of Learning using Telecentres
UNESCO Multipurpose Community Telecentres (MCTs)
Directeur général

Centres locaux d’apprentissage des technologies (CLAT)/Réseau de soutien aux télécentres

L’accent étant mis de plus en plus sur les savoirs, les savoir-faire et les réseaux à l’ère du numérique, nombreux sont ceux qui se font les champions des technologies de l’information et de la communication (TIC) au service du développement. Vous êtes d’ores et déjà acquis à l’idée de mobiliser les TIC en faveur du développement ? Vous souhaitez relever un grand défi, d’envergure mondiale ?

Le directeur général du CLAT et du Réseau de soutien aux télécentres sera basé au Centre de recherches pour le développement international (CRDI) à Ottawa (Canada). Ce projet bénéficie dans un premier temps d’un apport substantiel de la société Microsoft.  Le réseau apportera un soutien local à des télécentres connectés à l’échelle internationale, qui s’articulera autour de trois pôles : local, régional, ainsi que mondial. 

Le titulaire de ce nouveau poste lancera une entreprise innovante à but non lucratif au sein du programme TIC-D au CRDI.  Il justifiera d’une solide expérience pratique de télécentres, sur le terrain, et il possédera des qualités indéniables pour animer, gérer et communiquer. Il pourra collaborer avec les télécentres régionaux actuels et à venir tout en bâtissant un service de réseau de soutien sur l’Internet.

Si vous ambitionnez de surmonter les « fossés numériques » et si vous possédez les qualités et l’expérience requises, prière de contacter la :

Directrice, Ressources humaines

Centre de recherches pour le développement international

250, rue Albert 

Ottawa, Canada

Pour une description complète du poste, cliquer ici.

Pour plus d’information sur les Telecentres :

IDRC Acacia’s Programming



 HYPERLINK "http://www.big-world.org/links/61.asp" 

An annotated list of key on-line sources focussing focus on telecentres

Links to websites related to telecentres
Community and School based Telecentres in Zimbabwe 

The Association for Progressive Communications 

The Commonwealth of Learning using Telecentres
UNESCO Multipurpose Community Telecentres (MCTs)
Telecentre Network Western Australia 

